

Steps for Receiving the Covid-19 Vaccine and FAQs

(Last update: 20 Dec, 2021)

Before making an appointment:

- ✧ Please note that you are selecting [Sinovac's "CoronaVac" COVID-19 vaccine](#). Please read through the [Sinovac's "CoronaVac" vaccination fact sheet](#) [HERE](#) prior to making an appointment. Hong Kong Adventist Hospital – Stubbs Road does not offer the BioNTech vaccine.
- ✧ If you have a history of severe allergic reactions to any type of medication, vaccine, or component of any vaccine, please do consult your doctor or a specialist in immunology and allergy in advance.
- ✧ If you suffer from: (1) chronic illness; or (2) other conditions that may affect your suitability to receive the vaccine, please do consult your doctor in advance.

Vaccination process:

Step 1: Make a booking

Please call Hong Kong Adventist Hospital – Stubbs Road at 3651 8808 to make a booking and ensure you mention that the booking is for the COVID-19 vaccine. We do not accept walk-ins.

Vaccination slots available for booking are from Wednesdays to Fridays, 1 p.m. to 5 p.m. (except public holidays).

Step 2: Arrive and register at Hong Kong Adventist Hospital – Stubbs Road

Arrive 15 minutes prior to your appointed time for screening at the hospital's front entrance. You will then be asked to register at the out-patient registration desk, after which you will be directed by hospital staff to waiting area 3 located in the out-patient department on the ground floor.

Step 3: Sign consent form

Medical staff will briefly review important information about the vaccine with you and ask you to sign a consent form.

Step 4: Vaccination

Medical staff will administer the vaccine, and provide you with a printed record of your vaccination.

Step 5: Proceed to resting area

Rest for 30 minutes at the waiting area. You may leave the hospital if you do not experience any adverse reactions within this time.

Please note before arriving at the hospital:

1. All patients and visitors must abide by the hospital's infection control and triage procedures.
2. Please wear a mask at all times and maintain social distance.
3. Please bring the following for registration purposes:
 - a. Personal identification (HKID)
 - b. Proof of priority group if needed
 - c. SMS message confirming your booking

COVID-19 Vaccine FAQs

Q1. Which COVID-19 vaccine does Hong Kong Adventist Hospital – Stubbs Road provide?

At the moment, Hong Kong Adventist Hospital – Stubbs Road is only offering Sinovac’s “CoronaVac” COVID-19 vaccine to eligible persons. **Before making a booking, please learn more about Sinovac’s “CoronaVac” COVID-19 vaccine [HERE](#).**

Q2. How do I enquire about/cancel my booking?

You may enquire about or cancel your booking by calling 3651 8808. When you make a booking to receive your first dose, please ensure you also make a booking for your second dose.

Q3. What should I do if I experience side effects after vaccination?

Prior to making a booking, please read through the vaccination fact sheet [HERE](#).

Generally, common side effects of the COVID-19 vaccine are minor and temporary. Some people may experience more serious side effects, though this is rare. After vaccination, you will be asked to wait at the waiting area for 30 minutes.

To alleviate pain at the injection site, try applying a cool compress made with a damp towel and move your arm around. Drink more water to relieve discomfort caused by a low fever.

If you experience any of the following, please consult a doctor or medical professional:

- Redness or pain at the injection site that worsens 24 hours after injection
- Side effects that do not subside after a few days, or
- Side effects that are worrying you

To learn more about possible side effects, please refer to the information provided by the Center for Health Protection (CHP) [HERE](#).

Q4. What should I do if I experience discomfort or serious side effects while waiting in the rest area?

Medical staff will ensure your side effects are stabilized before transferring you to a public hospital for follow-up treatment if necessary.

Q5. What should I do if the results show that I am unsuitable for the first dose of the COVID-19 vaccination?

If you are determined to be unsuitable for the first dose of the COVID-19 vaccine, please reschedule your first and second vaccination dates immediately. Otherwise, your appointment for the second dose will be cancelled.

Q6. How to make an appointment and get the third dose of vaccine?

Please call our hospital to make an appointment. Tel: 3651 8808. Vaccination appointments can be made from Wednesdays to Fridays, 1 pm to 5 pm (except public holidays).

Q7. Who are eligible for the certain groups of people who can receive the third dose of COVID-19 vaccine?

Individuals who are classified as priority groups for receiving a third dose include:

- Certain groups of immunocompromised patients (e.g. cancer patients, organ transplant recipients, advanced-stage HIV patients and patients taking active immunosuppressive drugs). The third dose should be administered at least 28 days from the second dose.

- Those who have received two doses of vaccine and with a higher risk of infection, the third dose should be administered at least 180 days from the second dose. including the following:
 - Elderly aged 60 or above;
 - Healthcare workers;
 - Workers at increased risk for COVID-19 exposure and transmission because of occupational setting (e.g. personnel participating in anti-epidemic related work; personnel providing cross-boundary transportation or working at control points and ports).
 - Persons with chronic illnesses

Q8. Am I recommended for a 3rd dose COVID-19 vaccine?

Please refer to CHP's guide,

- A concise guide — Am I recommended for a 3rd dose COVID-19 vaccine? Available [HERE](#).
- Recommendation for the third dose of COVID-19 vaccines. Available [HERE](#).

Q9. Who is required to provide a consent form for getting COVID-19 vaccinations?

For clients aged from 12-17 years, it is requested to provide a consent form signed by their parents/guardians for getting their COVID-19 vaccinations. The consent form can be downloaded [HERE](#):

接種 2019 新冠疫苗預約流程及常見問題

(Last update: 20 Dec, 2021)

預約前注意事項：

- ◇ 您選擇接種的 2019 新冠疫苗為科興「克爾來福」疫苗，預約接種前，請必須細閱科興「克爾來福」疫苗接種須知，詳細請[按此](#)。本院沒有提供復星「復必泰」疫苗。
- ◇ 如你有嚴重過敏史、對多過一種藥物類別過敏、或對藥物、其他致敏原或任何疫苗有嚴重過敏反應，請先諮詢你的家庭醫生或免疫及過敏病科專科醫生。
- ◇ 如你（1）患有慢性疾病或（2）有其他疾病而不確定是否適合接種疫苗，請先諮詢你的家庭醫生。

「接種 2019 新冠疫苗」流程：

第一步：預約接種疫苗

請致電本院進行預約並說明預約接種新冠疫苗，電話：3651 8808。可預約接種時間為星期三至星期五，下午一時至下午五時(公眾假期除外)。

第二步：到香港港安醫院—司徒拔道登記

按照預約時間前 15 分鐘到本院正門篩查站接受篩查，然後到門診登記處登記，並請按職員指示到地下門診部三號區等候。

第三步：簽署同意書

醫護人員會向閣下簡述接種疫苗的注意事項並要求簽署同意書。

第四步：接種疫苗

醫護人員為閣下接種疫苗，並列印接種疫苗紀錄予閣下。

第五步：到休息區

請到休息區休息 30 分鐘，沒有不良反應便可以離開。

到院前重要注意事項：

1. 所有到院人士均須依從既定的感染控制及分流程序。
2. 敬請在院內佩戴外科口罩並保持社交距離。
3. 敬需帶備以下文件進行登記：
 - a. 身份證明文件（香港居民身份證）
 - b. 優先接種組別證明
 - c. 預約確認短訊

有關「接種 2019 新冠疫苗」常見問題

Q1: 香港港安醫院—司徒拔道提供哪一種 2019 新冠疫苗？

目前，我們只為符合條件的人士提供科興「克爾來福」疫苗。預約接種前，請必須細閱科興「克爾來福」疫苗接種須知，詳細請[按此](#)。

Q2: 如何查詢／取消接種疫苗？

閣下須致電 3651 8808 進行或取消預約。當閣下預約接種第一劑科興「克爾來福」疫苗時，請必須同時預約接種第二劑疫苗。

Q3. 如果接種新冠疫苗後懷疑有副作用，該怎麼辦？

預約接種前，請務必細閱科興「克爾來福」疫苗接種須知，詳細請[按此](#)。

一般而言，新冠疫苗常見的副作用通常輕微而且是暫時的。部份人士亦可能出現較嚴重，但一般較罕見的異常反應。接種疫苗後，閣下將被要求在休息區逗留 30 分鐘。

如要減輕注射部位疼痛和不適，可使用乾淨清涼的濕毛巾敷在該位置，稍微活動一下手臂。多喝一點清水以減低輕微發燒引起的不適。

如出現以下情況，請徵詢閣下的醫生或其他醫護人員：

- 接種 24 小時後注射部位的發紅或觸痛增加；或
- 閣下的副作用似乎不會在幾天內消失；或
- 閣下的副作用或徵狀使你擔心

有關副作用詳情，請瀏覽衛生署衛生防護中心公佈的資料，詳情請[按此](#)。

Q4. 接種疫苗後，如在休息區期間感到不適或出現嚴重副作用，該怎麼辦？

醫護人員會先穩定閣下的副作用反應，如有需要會盡快安排轉送到公立醫院作出跟進。

Q5. 如到院後被評估為不適合接種第一劑新冠疫苗，該怎麼辦？

如閣下被評估為不適合接種第一劑新冠疫苗，請在同一天重新安排第一劑及第二劑新冠疫苗，否則第二劑之預約將被取消。

Q6. 如何預約和接種第三劑疫苗？

請致電本院進行預約，電話：3651 8808。可預約接種時間為星期三至星期五，下午一時至下午五時(公眾假期除外)。

Q7. 哪些合資格的特定組別人士可接種第三劑新冠疫苗？

獲優先安排接種第三劑疫苗的組別包括：

- 特定組別的免疫力弱人士（例如癌症病人、器官移植病人、晚期愛滋病患者、需服藥壓制免疫系統的人士等）。第二和第三劑的相隔日期為至少 28 日。

- 已接種兩劑疫苗並有較高感染風險的人士，第二和第三劑的相隔日期為至少 180 日，這些人士包括：
 - 60 歲或以上長者
 - 醫護人員
 - 工作環境有較高暴露風險和較易傳播新冠病毒的員工（例如參與抗疫工作、提供跨境運輸或於管制站和港口工作的人員）
 - 長期病患者

Q8. 我應該接種第三劑新冠疫苗嗎？

請瀏覽衛生署衛生防護中心公佈的資料：

- 一圖看清 —— 我應該接種第三劑新冠疫苗嗎？詳情請[按此](#)。
- 接種第三劑新冠疫苗的建議，詳情請[按此](#)。

Q9. 誰需要提供同意書才能接種 COVID-19 疫苗？

12 至 17 歲人士需提供由其父母/監護人所簽署的同意書，以便他們接種 COVID-19 疫苗。同意書請[按此](#)：